
耶稣复活 – 绝望中的盼望 

Jesus’ Resurrection: The Hope Amidst Hopelessness 

经文：林前 15：1-8 

Scripture: 1 Corinthians 15:1-8 

I． 引言 Introduction 

• 战乱、天灾人祸、弱肉强食的世界，让人感到绝望 

A hopeless world: wars, natural and man-made disasters, might is right 
 

• 人一出生，就开始走向无可避免的死亡，也让人感到绝望 

A hopeless life: the fact that man starts to move towards death once born 

 

II． 耶稣从死里复活的福音  

The Good News: Jesus’ Resurrection from death 

• 当人感到绝望之际，圣经却让我们看到美好的盼望（林前 15：1-2） 

In the midst our hopeless, Bible shows us a wonderful hope (1 Cor 15:1-2) 

 

a. 死亡是人犯罪的代价（罗 3：23，6：23a） 

Death is the price to pay for man’s sin (Rom 3:23, 6:23a) 
 
• 犯罪不等于犯法，犯罪是人达不到上帝的标准 

Sin is not the same as crime. Sin is falling short of God’s standard.  
 

• 上帝是公义的审判者，犯罪者所付出的代价就是死亡 

God is a righteous judge. The price to pay for committing sin is death 
 

b. 耶稣的死：祂为我们的罪而死（林前 15：3-4a) 

Jesus’ Death: He died for our sin (1Cor 15: 3-4a) 
 
• 耶稣本身没有罪，但却愿意为人所犯的罪付出死亡的代价 

Jesus is sinless, yet He is willing to pay the penalty for our sin. 
 

• 耶稣愿意为人代付赎价的原因：爱（约 3：16） 

The reason of His willingness to redeem our sin: LOVE (Jn 3:16) 
 
 



c. 耶稣的复活：复活的确据（林前 15：4b-8） 

Jesus’s Resurrection: the evidence (1Cor 15:4b-8) 
 
• 空坟墓（林前 15：4b；路 24：1-7）：结果：应验了他死前三次预言自

己死后三天复活 

Empty tomb (1Cor 15:4b; Lk 24:1-7). Result: fulfilling His own prophecy 
that He would be resurrected three days after death 
 

• 向使徒显现（林前 15：5）：结果：从惧怕变成英勇无惧 

Appeared to His disciples (1Cor 15:5). Result: Transformation from fear 
to fearless. 
 

• 向 500 多位弟兄显现（林前 15：6-7）：结果：福音迅速被传开 

Appeared to 500 believers (1Cor 15:6-7). Result: Rapid propagation of 
gospel. 
 

• 向保罗显现（林前 15：8）：结果：从逼迫基督徒者变成基督的殉教者 

Appeared to Paul (1Cor 15:8). Result: Transformation from a persecutor 
to a martyr 
 
 

d. 耶稣再来： 信徒的永生盼望（帖前 4：13-17） 

Jesus’ 2nd coming: the eternal hope of believers (1Thess 4:13-17) 
 
• 信徒将复活，永远与主耶稣在一起 

Believers will be resurrected to be with Jesus forever. 
 

III． 总结 Conclusion 

 
耶稣的复活使人类的绝望成为永生的盼望 

Jesus‘ resurrection turns man’s ‘Hopeless End’ into a ‘Endless Hope’  
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